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کامران قاسمپور: طلای المپیک خواب و خوراک برایم نگذاشته است 

خوبهدایتشود
10مدالدیگرمیگیرد

عباس جدیدی
در ســـال های اخیر کامران قاســـمپور رشـــد بســـیار 
خوبی را داشـــته که حاصل آن دو مدال طلای جهان 
بـــود. شـــاید از همان موقـــع که قهرمـــان امیدهای 
جهان شـــد و یا چند ســـالی که پشت حســـن یزدانی 
مانـــد هم می شـــد حـــدس زد کـــه کامـــران چه 
اســـتعداد نابی اســـت. اعتقـــاد دارم کـــه اگر خوب 
هدایت شـــود می تواند ۸ تـــا 1۰ مدال بیـــاورد، اما با 
حرکات نســـنجیده و تصمیمات غلـــط دوران قهرمانی 
او حتمـــاً ً ً کوتاه می شـــود. حـــالا نمی خواهم دوباره 
حرف هایی را بزنم که دردسرســـاز شـــود امـــا تأکید 
می کنم کـــه با دو تا باخـــت خودبـــاوری و اعتماد به 
نفس خود را از دســـت می دهد. او را یـــک بار از ۸6 
بـــه 92 آوردیم حـــالا برگرداندن او بـــه ۸6 خطرناک 
اســـت و البته به همـــان میزان رفتن بـــه 97 کیلوگرم 
هم خطرناک اســـت. مثل آینه جلوی چشـــم کامران 
و امثال او هســـتم. با تغییر وزن های مکرر در کشـــتی 
فنا شـــدم. کامران قاســـم پور نیز در مســـیر تغییر وزن 
غیر کارشناســـی قرار گرفته. امروز بایـــد از تجربه تلخ 
آن روزها اســـتفاده کنیم تا اتفاقات مـــن برای کامران 
قاســـم پور و تیم ملـــی تکرار نشـــود. نبایـــد بیش از 

ظرفیت یـــک نفر از او توقع داشـــت.

کامرانچندیندورهقهرمان
جهانمیشود

علیرضا حیدری
تغییر وزن کامران قاســـمپور به ســـوژه مهمی در ایـــن روزها تبدیل 
شـــده. علیرضا دبیر گفتـــه او بـــه 97 کیلوگرم می رود امـــا هنوز به 
طور دقیق مشـــخص نیســـت که چه اتفاقی رخ می دهـــد. رفتن به 
97 کیلوگـــرم یک مزیت هایی دارد و بازگشـــت بـــه ۸6 کیلوگرم هم 
می تواند جذاب باشـــد. با این کشـــتی هم حســـن رشـــد می کند 
و هم کامران. قاســـمپور به خاطر کشـــتی گرفتن با حســـن بیشـــتر 
تمریـــن می کنـــد و راحت تـــر و بهتر کشـــتی می گیـــرد. من فکر 
می کنـــم خیلی خوب اســـت که ایـــن دو نفر در یک وزن کشـــتی 
بگیرند اما این یک تصمیم اســـتراتژیک اســـت که بایـــد تمام جوانب 
را در نظر گرفت. شـــاید من دوســـت داشته باشم حســـن و کامران 
با هـــم بگیرند و برنده انتخاب شـــود اما شـــاید برخی هم دوســـت 
داشـــته باشـــند که او به 97 کیلوگرم برود. شـــاید ســـخت باشد که 
فدراسیون ریســـک از دســـت دادن یک مدال در المپیک را بپذیرد. 
درباره کامـــران اعتقـــاد دارم که اگـــر از نظر روانی آماده باشـــد، 
می تواند گاتســـالوفی در دنیای کشـــتی باشـــد و چند مدال بگیرد. 
کامران قاســـمپور اســـتحقاق قهرمانی جهان آن هم چندین دوره را 

و باید ایـــن را در ذهن خـــودش ایجاد کند.

مثلقدیمیهازیرمیگیرد
منصور برزگر

یکی از بهترین کشـــتی گیران ما در ســـال های اخیر کامران قاســـمپور بوده. ستاره ای که 
مثل کشـــتی گیران قدیم عالی زیر می گیرد. در جهانی امســـال هم مثل ســـال گذشـــته 
عالـــی بـــود. منتها فقط با پـــای چپ خـــوب کار می کند و با پای راســـت مشـــکل دارد. 
ایـــن را قبلاً ً ً هم گفتـــم و امیدوارم کـــه روی نقاط ضعفـــش کار کند. من واقعـــاً ً ً با دیدن 
کشـــتی های کامران یـــاد، زیرگیرهای قدیـــم در ذهنم تداعی می شـــود ولـــی من پای 
راســـت از او ندیدم، باید روی این کار شـــود. البتـــه این روزها درباره تغییـــر وزن او خیلی 
ً کادرفنـــی بهترین تصمیم  حرف زده می شـــود که من نمی توانم نظر قطعـــی بدهم. حتماً ً 
گیرنده اســـت. برای تغییـــر و افزایش وزن بایـــد فاکتورهای زیادی در نظر گرفته شـــود تا 
ورزشکار کمتر آســـیب ببیند. من کشتی قاســـم پور را از تلویزیون تماشـــا کردم و لذت بردم 
امـــا تمریناتـــش را از نزدیک ندیـــدم و نمی توانم بـــه صراحت درباره تغییـــر وزنش جدی 
اظهـــار نظر کنم امـــا واقعیتی که وجود دارد این اســـت اگر این تصمیم احساســـی و بدون 
کار کارشناســـی باشـــد به آینده این قهرمان لطمه می زند. باید تصمیماتـــی که می گیریم 

بـــه افزایش عمر قهرمانـــی او کمک کند؛ حیف اســـت که او را بزودی از دســـت بدهیم.

ن  شـــد کـــم  و  کشـــتی  ن  ا ز و ا تغییـــر 
اوزان المپیکـــی حـــالا بـــرای برخـــی از 
ســـتاره های کشـــتی به یک دردسر بزرگ 
تبدیـــل شـــده اســـت. ســـتاره هایی که 
در قهرمانـــی جهان توانســـتند به مدال 
طلا برســـند امـــا بـــرای گرفتـــن طلای 
المپیک باید تغییـــر وزن بدهند و همین 
یک دردســـر بـــزرگ اســـت. تغییـــر وزن 
در کشـــتی اصـــلاً کار ســـاده ای نیســـت 
و ســـال ها بـــه یک معضـــل بـــزرگ برای 
قهرمانـــان بـــزرگ تبدیل شـــده و کمتر 
قهرمانـــی بـــوده کـــه بتوانـــد بـــا وجود 
تغییـــر وزن بدرخشـــد. حالا هـــم برای 
المپیـــک پاریـــس برخی از ســـتاره های 
دنیای کشـــتی باید تغییـــر وزن بدهند. 
مهمتریـــن تغییـــر وزن هـــم متعلـــق به 
فینالیســـت های وزن 92 کیلوگرم در دو 
ســـال گذشـــته اســـت؛ جی دن کاکس 

امریکایـــی و کامران قاســـمپور.

86یا97؟تصمیمسختیاست
در دو ســـال گذشـــته کامران توانسته 
هر دو فینـــال را از کاکس ببرد اما حالا 
بـــرای المپیک هر دو نفـــر می خواهند 
تغییر وزن بدهنـــد. کاکس وضعیتش 
مشـــخص اســـت که می خواهد به 97 
کیلوگرم بـــرود امـــا هنوز این ســـؤال 
بـــرای کامران قاســـمپور وجـــود دارد 
کـــه چـــه می کنـــد؟ بـــه 86 کیلوگـــرم 
برمی گردد یا بـــه 97 کیلوگرم می رود: 
»هنـــوز مشـــخص نیســـت. بـــه نظرم 
کمـــی هـــم زود اســـت کـــه بخواهـــم 
الان جـــواب بدهـــم. باید مســـابقات 

قهرمانی جهان در صربستان به پایان 
برســـد و بعد تصمیم بگیـــرم اما تغییر 
وزن به این سادگی نیست و مشکلات 
زیادی دارد که باید خـــودم درباره آنها 

تصمیـــم بگیرم.«
خیلی ها تغییر وزن را آسان نمی دانند 
 افزایش وزن را بسیار سخت تر 

ً
و ظاهرا

از کاهـــش وزن می داننـــد امـــا رئیس 
 اعلام کرده 

ً
فدراســـیون کشتی رســـما

که کامـــران باید بـــه 97 کیلوگرم برود 
امـــا آیـــا کامـــران آمادگـــی ایـــن کار را 
دارد: »طبیعی اســـت که خـــودم هم 
خیلـــی بـــه این ماجـــرا فکـــر می کنم. 
نظر کارشناســـان را هم دربـــاره خودم 
پیگیری کـــردم اما فکـــر می کنم رفتن 
بـــه 97 کیلوگرم در دســـترس اســـت. 
چـــرا کـــه الان نزدیک بـــه 93 کیلوگرم 
هســـتم و شـــاید بتوانـــم در فرصـــت 

باقیمانـــده به وزن اصلی برســـم.«

خوابندارم
رســـیدن به طلای المپیـــک مهمترین 
رویای یـــک ورزشـــکار اســـت و کامران 
ج  قاســـمپور هـــم از ایـــن قاعـــده خار
 چطور می شـــود به 

ً
نیســـت امـــا واقعـــا

ایـــن مهـــم رســـید؟ »دو بـــار قهرمـــان 
جهان شـــدم و حالا می خواهم طلای 
المپیک را هم بگیرم. از رویای رسیدن 
به مدال طلای المپیـــک خواب ندارم. 
دور از دســـترس هم نیست؛ مهمترین 
افتخار در زندگی هر ورزشـــکاری است 
کـــه من هـــم می توانم بـــه آن برســـم. 
کار بســـیار ســـختی اســـت اما نشدنی 

» . نیست
خیلـــی از قهرمانان بزرگ کشـــتی که 
از رســـیدن به طـــلای المپیـــک ناکام 
ماندنـــد، هنـــوز هـــم نمی توانند این 
ناکامـــی بـــزرگ را فرامـــوش کننـــد. 
کـــه  بـــود  پیـــش  وز  ر چنـــد  همیـــن 
منصور برزگـــر درباره طـــلای المپیک 
گفت هنـــوز هم کـــه هـــر روز صبح که 
از خـــواب بیـــدار می شـــود، طـــلای 
المپیک مقابل چشـــمان است. شاید 
ایـــن حســـرت هـــم یـــک روز کامران 
قاســـمپور را رهـــا نکنـــد: »مطمئـــن 
هســـتم کـــه رهـــا نمی کنـــد. همیـــن 
الان هـــم هـــر شـــب خـــواب طـــلای 
المپیـــک را می بینم. بـــه همین دلیل 
می خواهـــم به هر قیمتـــی به المپیک 
و بعد هـــم مدال طـــلا برســـم. این را 
در خودم می بینم و بـــه خاطر همین 
می خواهم بهترین تصمیـــم را بگیرم 

تا یـــک عمر حســـرت نخـــورم.«

باختهایقبلیبهکاکسرا
بزرگنکردم

دلاور مازندرانـــی کشـــتی ایـــران یک 
ی  ا بـــر ا  ر فتنـــی  نیا ســـت  د ی  یـــا و ر
کشـــتی ایـــران محقـــق کـــرد. برتری 
مقابـــل کاکـــس بـــرای کشـــتی ایران 
یـــک رویـــای دســـت نیافتنـــی شـــده 

بود. مثـــل جـــردن باروفس که 
دادنش  شکســـت  ســـال ها 

برای کشـــتی گیران ایران 
لا  حـــا  . شـــد ســـخت 

کامران دو سال است 

کـــه کاکـــس را شکســـت می دهـــد و 
طلای جهـــان را هم در اختیـــار دارد: 
»از چنـــد ســـال همـــه دنبال کشـــتی 
من با کاکس امریکایـــی بودند و همه 
اعتقاد داشـــتند که خیلی کار سختی 
اســـت. اعتقـــاد آنهـــا هـــم براســـاس 
 هم 

ً
ســـوابق کاکـــس بـــود کـــه واقعـــا

کشـــتی گیر خیلی قلدری اســـت و در 
ســـطح بـــالا کشـــتی می گیرد. ســـال 
2۰2۱ کـــه در نیمه نهایی با هم برخورد 
کردیـــم راحـــت شکســـتش دادم و به 
فینال رســـیدم و به نظر مسابقه فینال 
ســـخت تر از مبـــارزه بـــا کاکـــس بود. 
امســـال امـــا به فینـــال رســـیدم که در 
فینـــال کاکس خیلـــی هوشـــمندانه 

کشـــتی گرفت ولـــی خدا با مـــن بود و 
توانســـتم دومیـــن طـــلا را بگیرم.«

بردبههرقیمتیرانمیخواهم
لان  ا ید  شـــا ر  ســـمپو قا ن  ا مـــر کا
تکنیکی ترین کشتی گیر دنیا باشد. او 
دو بار قهرمان امیدهای جهان و دوبار 
هم قهرمان بزرگســـالان جهان شـــده 
امـــا ایـــن موفقیت هـــای بـــزرگ هرگز 
باعث نشـــده که او روحیه جوانمردانه 
خود را کنـــار بگذارد. مثـــل اتفاقی که 
خ  در فینـــال جهانی 2۰22 بـــا کاکس ر
داد و واکنش لالوویـــچ رئیس اتحادیه 
جهانـــی را هـــم در پی داشـــت: »برای 
کاکس احتـــرام زیـــادی قائلم. هنگام 
اســـت  ممکـــن  کشـــتی  در  مســـابقه 
خ بدهـــد امـــا این  هـــر اتفاقـــی ر
ما هســـتیم کـــه بایـــد بهترین 
رفتار را داشـــته باشیم. خدا 
را شکر که توانســـتم رفتاری 
ن  ا یـــر ا کشـــتی  ن  شـــأ ر  د
داشته باشم. برای رسیدن 
به برد هـــر تلاشـــی را انجام 
می دهـــم اما به هـــر قیمتی 
نمی خواهم برنده باشم.«


